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„Een zorgvuldig opgebouwde vertrouwensband met belangrijke 
collega’s, zoals Merkel en Macron, maakte van Mark Rutte een effectie-
ve belangenbehartiger van Nederland in de Europese Raad, het 
hoogste gezagsorgaan in de EU. Wilders zal er aan de kant zitten.”
Politiek filosoof, historicus, columnist. (NRC)

Luuk van Middelaar

volgens hem

Ook zo op zoek naar wat er toch is 
‘misgegaan’ bij de verkiezingen? 
Misschien helpt dit. In zijn eigen (!) 
woonplaats Maastricht haalde 
Frans Timmermans, op papier het 
boegbeeld van ‘de arbeiders’, 8023 
stemmen. Geert Wilders werd 
15.554 keer aangekruist. In 
‘arbeiderswijk’ Wittevrouwenveld: 
152 maal Timmermans, 544 keer 
Wilders. SP-voorvrouw Lilian 
Marijnissen: 45 stemmen. Ziedaar 
het gapende gat dat ‘links’ (heus 
niet alleen Timmermans, en heus 
niet pas de laatste weken) heeft 
laten vallen. Het was de PvdA die 
onder premier Kok (1994-2002) 
half Nederland onderdompelde in 
neoliberale marktwerking en 
begon met de afbraak van de 
verzorgingsstaat. De kwetsbaren 
hadden het nakijken – terwijl hun 
aantal groeide (immigratie). Pim 
Fortuyn voelde het aan. Sindsdien 
keken CDA, D66, VVD én PvdA 
meewarig, hautain en afkeurend 
naar de mensen in die kloof - die ze 
alleen maar verdiepten. Ze 
babbelden over foei foei-racisme, 
genders, warmtepompen en 
Palestina. Sjeng met de Pet dacht: 
héél erg allemaal, maar eh… wie 
knokt er voor mijn problemen? 
Zolang links dít negeert, wordt het 
niks. Of zie ik het weer te simpel?

Het gapende 
gat op links

op de
korrel
Door Sjors van Beek

„Hoekstra heeft een loodzware taak. De geopolitieke situatie maakt 
het er niet makkelijker op om landen als China en Rusland mee te 
krijgen met de klimaatplannen, zei hij al een paar keer. Maar dat zijn 
eigen land hem nu zo afvalt, zal hem niet meevallen.” 
EU-correspondent, columnist. (Trouw)

Romana Abels

Volgens haar

het betoog

Het gaat op het einde van het jaar aan. 
Traditiegetrouw een tijd van goede 
voornemens en knallende uiteindes. 
Ik voorspel dat ook dit jaar de gillende 
keukenmeiden (m/v/x) weer een hoop 
kabaal gaan maken aan menig talk-
showtafel en vermoedelijk ook in de 
kolommen van deze krant. Vaak ver-
gezeld door gedreven traumachirur-
gen en slachtoffers van vuurwerk. De 
boodschap is duidelijk: pas op met 
vuurwerk!
Maar is dat vuurwerk nou echt het 
grootste probleem op oudejaars-
avond? Nee. Al jaren achter elkaar 
belanden op oudejaarsavond meer 
mensen op de spoedeisende hulp 
door drugs dan door vuurwerk. En 
hét probleem op de spoedeisende 
hulp tijdens een klassieke oudejaars-
avond: alcohol, alcohol, alcohol. 

Verbod
Ook de politie heeft haar handen vol 
aan de gevolgen van deze drug. Zou ik 
voor de alcoholindustrie werken, dan 
zou ik de traumachirurgen en slacht-
offers van vuurwerk flink belonen 
voor hun bijdrage aan de afleidings-
manoeuvre.
Een beloning is alleen helemaal niet 
nodig als de begrijpelijke betrokken-
heid bij het onderwerp zo groot is. 
Mijn probleem is dat er vanuit die be-
trokkenheid al snel geschreeuwd 
wordt om één oplossing: verbieden 
die hap. En laat dat nou juist niet de 
oplossing zijn. Op dit gebied moeten 
we leren van onze ervaringen met 

drugsbeleid. Het enige manifest dat ik 
ooit ondertekend heb, vat de ideeën voor 
een realistisch drugsbeleid kernachtig 
samen. Dit manifest is ondertekend 
door mensen die werkzaam zijn in het 
onderzoek, de verslavingszorg en de ad-
vocatuur, door BN’ers van de jeugd van 
tegenwoordig tot wijlen Peter de Vries, 
en door politici van links tot rechts.
Iedereen ziet in dat het een heilloze weg 
is om via repressie naar een drugsvrije 
wereld te komen. In plaats van repressie 
zouden we moeten kiezen voor een gere-
guleerde drugsmarkt. Niet te verwarren 
met een vrije drugsmarkt. 
Voor vuurwerk is dit net zo. Qua regule-
ring loopt vuurwerk mijlenver voor op 
drugs. Vuurwerk is al gereguleerd in ter-
men van tijd, leeftijd en type. De gewone 
burger mag enkel op oudejaarsavond 
van zes tot twee uur ’s nachts vuurwerk 
afsteken. En de verkoop van verschillen-
de categorieën vuurwerk is aan leeftijd 
gebonden, waarbij de zwaarste catego-
rie niet eens aan particulieren verkocht 
mag worden. 
Dat wil niet zeggen dat er geen on-
gelukken gebeuren met illegaal 
vuurwerk of door jongeren 
die bepaalde typen vuur-
werk niet eens mogen af-
steken. Er valt dus nog 
winst te halen bij de hand-
having, maar de politie is al 
druk genoeg op oudejaars-
avond. En zeker in een pro-
vincie als Limburg stopt de 
verkoop niet bij de landsgren-
zen. Mensen steken dus 
vuurwerk af en zul-
len dit ook blijven 

Verbod vuurwerk is niet zinvol
doen. Het is dus zinvoller om de 
schade veroorzaakt door vuurwerk 
te beperken. En verdere repressie 
staat schadebeperking juist in de 
weg. 

Ondersteuning
Naast regulering is dus ook goede 
voorlichting en ondersteuning van 
het gewenste gedrag nodig. De 
boodschap om op te passen met 
vuurwerk hoeft daarbij niet sterker 
aangezet te worden. We weten in-
middels dat je een rund bent als je 
met vuurwerk stunt. Het helpt niet 
om dit scherper te verwoorden of 
beangstigender te verbeelden met 
vijf bier voor de jongens van de 
houtzagerij. 
Angst is een slechte raadgever. Leg 
liever uit hoe vuurwerk veilig be-
waard en afgestoken kan worden. 
En geef mensen de hulpmiddelen 
die daarbij van pas komen. Van vei-
ligheidsbrillen tot oordoppen. Dat is 
een veel zinvoller voornemen om 
toekomstige slachtoffers te voorko-
men dan simpelweg roepen om een 
verbod. De onderbouwing voor dat 
laatste is net zo zwak als zeggen dat 
iets een traditie is die er nou een-
maal bij hoort. 

Rik Crutzen, is hoogleraar gedragsverande-
ring en technologie aan de vakgroep Ge-
zondheidsbevordering van de Universiteit 
Maastricht.

zijn opmerkingen dat hij zich 
milder gaat opstellen. Wanneer 
gaat Geert Wilders aangeven van 
welke ongrondwettelijke voorstel-
len hij in zijn verkiezingsprogram-
ma afstand doet? Liefst punt voor 
punt. En welke onwettige voorstel-
len hij in de ijskast wil zetten.
Ook mag hij aangeven wanneer hij 
deze eruit wil halen? Datgene wat 
feitelijk niet juist is, zal hij ook 
dienen te corrigeren. Anders blijft 
hij te boek staan als iemand die 
zich bedient van onwaarheden.
Frans Thoolen, Sint Joost

Verkiezingsuitslag (3)

Met kerst 2023 in het verschiet en 
de mond vol van verbinding, liefde 
en wijsheid willen veel mensen 
samen komen aan de kerstdis en 

genieten van biologisch verant-
woord, rechts of linksom gedraaid 
eten en drinken. Goed bezig, zo 
humaan en denkend aan de 
planeet allemaal, ware het niet dat 
het slechts loze woorden zijn.
Op 2 december namelijk vindt er 
in Amsterdam  een bijeenkomst 
plaats op de Dam van boze, 
verdrietige en strijdbare mensen 
die het niet eens zijn met de 
verkiezingsuitslag. Dan vergeet die 
kerstdis maar snel als je niet eens 
de uitslag kunt accepteren. Het 
volk koos zijn toch zijn vertegen-
woordigers. Zelfs een Turks-Ne-
derlandse columnist schreef: ‘Als 
je de winst van Wilders nu nog niet 
begrijpt, komt het niet meer goed 
met je. ’
Paul Konings, Posterholt

Hulp 
Buurt meer betrekken bij de ouderen-
zorg (28/11)

Straat- en wijkbewoners moeten 
meer betrokken worden bij de 
zorg voor ouderen, denken 
deskundigen. Er was een tijd dat 
Nederland trots was op de zorg. 
We worden met zijn allen steeds 
ouder! En de vlag hing uit! En nu is 
het zover. Ik hoor bij die ouderen, 
ben chronisch ziek en ik voel me 
haast te veel. Ik ben te duur, te 
lastig, woon in een ruim huis maar 
maak geen plaats voor een star-
tende woningzoeker. Ik vraag niet 
om hulp, maar nu lees ik dat 
ouderenzorg geen all inclusive hotel 
is waar je maar pakt wat je wilt. Ik 
geloof dat ik iets gemist heb, zo’n 
gekleurd bandje dat je krijgt bij 
een resort. Tja, geen bandje geen 

zorg. Als kind wilde ik niet heel 
oud worden en dat wil ik nog 
steeds niet. Maar ja, hulp om uit te 
stappen dat gaat niet zomaar hè, 
dus dan toch maar blijven leven. Ja 
sorry hoor, het is niet anders. 
Ouder worden, wat een feest. 
Erica van de Laar, Brunssum

Aanvraag
Toeslagen voor negen miljoen Neder-
landers: alles gaat op de schop (29/11)

Met grote verbazing las ik het 
artikel dat er weer een hoop 
verandert in de toeslagenreeks die 
burgers komend jaar kunnen 
krijgen. Voor de meeste mensen is 
het allemaal niet meer te volgen. 
Veel geld blijft liggen op de plank 
omdat de belastingplichtigen niet 
in de gaten hebben dat ze recht 
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hebben op bepaalde toeslagen. 
Ook komt het veel voor dat een 
jaar later blijkt dat de invullers 
te veel toeslagengeld hebben 
ontvangen en vaak behoorlijke 
bedragen terug moeten betalen. 
Dit brengt veel onnodige ellende 
met zich mee. Wat ik in het 
artikel mis is dat goed opgelet 
moet worden hoe hoog het 
vermogen is van de aanvrager. 
Bij de aanvraag zorgtoeslag mag 
dat in 2024 maximaal 140.213 
euro zijn en 177.301 euro voor 
een echtpaar. Voor de huurtoe-
slag is dat slechts 36.952 euro en 
73.904 euro voor een echtpaar. 
Er wordt al jaren gepraat dat de 
toeslagen op de schop moeten. 
Laat het dan eens eindelijk 
gebeuren en kom met een goed 
te volgen alternatief.
Hans Huijs, Blerick
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Door rik Crutzen “Naast regulering 
is dus ook goede 
voorlichting en 
ondersteuning 

van het 
gewenste gedrag 

nodig.
 


